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Protokół nr XXV/2021 z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 30 stycznia 

2021 r. 

XXV Sesja Rady Gminy Warlubie w dniu 30 stycznia 2021 r. rozpoczęła się 

w obecności 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

radnych, zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713 

i 1378), stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1500 w sali OSP w Warlubiu ul. Bąkowska 12.  

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik  nr 1 do protokołu.  

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był podinspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są transmitowane oraz rejestrowane za 

pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca 

przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy 

w Warlubiu została umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali 

OSP, na tablicy informacyjnej obok Biura Obsługi Rady, na stronie internetowej BIP 

oraz na stronie internetowej gminy. W związku z epidemią koronawirusa w trosce 

o wzajemne bezpieczeństwo uczestników obrad oraz obowiązujące obostrzenia 

sesja odbyła się w sali OSP w Warlubiu. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania został on przyjęty jednogłośnie przy 13 głosach 

„za”, wobec ustawowego składu 15 radnych. 

Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia budżetu gminy Warlubie na rok 2021, 

2) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2021-

2031. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wolne wnioski i informacje.  

6. Zamknięcie obrad. 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 



2 
 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Warlubie na 

2021 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady – budżet  gminy to jeden z najważniejszych dokumentów 

jednostki samorządowej, którego opracowanie następuje na podstawie przepisów 

ustawy o samorządzie gminnym, ustawy o finansach publicznych, informacji Ministra 

Finansów o planowaniu subwencji ogólnej dla gmin i informacji Kujawsko – 

Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy o wstępnych wielkościach 

dotacji celowych, które gminy otrzymują. To również plan dochodów, wydatków 

w działach m.in. rolnictwo, łowiectwo, infrastruktura wodociągowa, zaopatrywanie 

w energię, wodę, gospodarka mieszkaniowa, oświata i wychowanie, opieka 

społeczna. To bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa. To transport i łączność, 

a także zadania w zakresie infrastruktury drogowej. To również gospodarka 

komunalna, ochrona środowiska w tym gospodarka odpadami, która nie jest 

odrębnością samego w sobie budżetu. To również zadania zlecone i wiele innych 

zadań społeczno-gospodarczych, które to były przedstawiane na początku kadencji, 

na zebraniach wiejskich, na wszystkich innych zebraniach, jakie się odbywały 

z organizacjami społecznymi w Gminie Warlubie, które odnalazły miejsce 

w programie kadencyjnym Gminy na lata 2018-2023 i te zadania jako załącznik do 

uchwały zostały zatwierdzone. Rola Rady polega na tym, że reprezentując 

społeczeństwo musi się wywiązać z tych wszystkich zadań, uchwał. Zadania te 

zostały zapisane w programach i są realizowane uchwałami Rady Gminy. 

W załączniku nr 3 do omawianego projektu uchwały zadania, które tam zostały ujęte 

w jakiś sposób odbiegają od wcześniejszych zamierzeń zapisanych w programach, 

które miały cechę kontynuacji. Te zadania były przedstawiane na sesji w dnu 28 

stycznia 2021 r. Były uwagi i większość Radych te uwagi podtrzymuje. Niezależnie 

od tego spotkałam się z Panią Komisarz w dniu 29 stycznia 2021 r. 

Przedyskutowałyśmy. Stwierdzono, że uchwala budżetowa nie jest wyodrębnieniem 

zadania takiego, jak odpady i gospodarka komunalna. Z pewnymi sprawami 

większość Radnych się nie zgadzała. Nie można ich jednak oddzielne wyodrębnić. 

Jest to jedna uchwała. Stąd proponujemy takie stanowisko dla dobra mieszkańców 

Gminy Warlubie. Dlatego rozpoczynam dzisiaj kolejne procedowanie uchwały 

budżetowej na rok 2021 i nad Wieloletnią Prognozą Finansową na lata 2021-2031. 

Ponieważ na tych Komisjach stałych, które się odbyły 26 stycznie te sprawy były 

podejmowane, że pewne zadania, które są kontynuacją pewnych programów, one 

powinny znaleźć tam miejsce. Jednak projekt uchwały budżetowej, który został 

potwierdzony prze Regionalną Izbę Obrachunkową, już nie może ulec zmianie. Stąd 

taka propozycja po rozmowie z Panią Komisarz, że zadania, o których za chwilę 

wspomnę, uzyskają zwiększenie w katalogu zadań inwestycyjnych. Będą 

realizowane w ramach zmian budżetowych. Zmiany budżetowe w ciągu roku jak 

najbardziej mogą następować. Nie ma też pewności, bo nie ma potwierdzenia 

z Urzędu Wojewódzkiego, czy uda się zrealizować dwa zadania. Mianowicie droga 

w Błądziewnie, to jest Sołectwo Płochocin i droga w Buśni z Rządowego Programu 

Operacyjnego. Jeżeli te pieniążki wpłyną, to te zadania będą realizowane. Takiego 

potwierdzenia z Urzędu Wojewódzkiego nie mamy. Stąd nie można tak powiedzieć, 
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że jest to tak proste i łatwe, zatwierdzić plan, uchwalić, a potem będą problemy 

z realizacją tych zadań, a my musimy się przed Państwem rozliczyć. Jakie to są 

zadania? Kontynuacja zadania inwestycyjnego związanego z wykupionym w 2020 r. 

udziałem w nieruchomości przy ul. Dworcowej w Warlubiu. Otóż w ramach 

gospodarki mieszkaniowej rolą gminy jest również pilotowanie nad mieszkaniami. 

Jest to jedyny punkt w Warlubiu, w którym możemy uzyskać 6 mieszkań. Na tym 

samym terenie uzyskamy miejsce na parking oraz na targowisko. Mieszkańcy od 

wielu lat domagają się innej lokalizacji targowiska. Uważamy, że to zadanie jak 

najbardziej powinno być wpisane do katalogu zadań inwestycyjnych. Drugim 

zadaniem, które powinno tam się znaleźć jest zakup autobusu szkolnego. Jest to 

kontynuacja i musimy je realizować ze względu na stan taboru samochodowego, 

który posiadamy. Ma on służyć nie tylko do przewozu dzieci, ale do różnych innych 

zadań, jak turystyka i wycieczki. Trzecie zadanie to ułożenie asfaltu na drodze 

w Kruszach na odcinku ok. 700 m. Czwartym zadaniem jest ułożenie asfaltu na 

drodze w Buśni na odcinku ok. 1 300 m. Piąte zadanie to zakup motopompy dla 

jednostki OSP w Kruszach i szóste to wykonanie elektronicznej aplikacji turystycznej 

Gminy Warlubie. Jest to taka fajna sprawa, przede wszystkim dla turystów, dla osób, 

które chciałyby poznać nasze tereny. Wchodzą oni do internetu, zapoznają się 

z trasą i docierają do miejsc, które chcą zwiedzić. Dodatkowo taka propozycja, która 

też padła o wykreślenie z załącznika nr 3 zakupu zestawu asenizacyjnego dla 

potrzeb utrzymania i konserwacji sieci kanalizacji sanitarnej. Ponadto proponujemy te 

zadania, które są jak najbardziej kontynuacją, to zadaszenie przy świetlicach 

w Bąkowie i Bzowie. Następne zadania dla szkół, to przyłącze gazowe dla Warlubia 

i Wielkiego Komorska. Kolejną sprawą są boiska wielofunkcyjne w Lipinkach 

i  Wielkim Komorsku. No i oczywiście, jedno z tych zadań, to oświetlanie zewnętrzne, 

gdzie przechodzimy na lampy ledowe. Tam mieliśmy oszacowany koszt i trzeba 

dogadać się z energetyką, która będzie tą inwestycję realizowała. Reasumując, 

potwierdzam, że oczekujemy od organu wykonawczego wspólnego zrealizowania 

tych wybranych przedsięwzięć. Jednocześnie oczekujemy prawidłowego 

zabezpieczenia utrzymania czystości w Gminie i możliwości zawarcia umowy 

z wykonawcą. Więcej uwag do budżetu zatwierdzonego przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową na dzień dzisiejszy po prostu nie mamy.  

Następnie Pani Przewodnicząca otworzyła dyskusję na ten temat. 

Radny Pan Witold Żuchowski – zrzuca się ciężar odpowiedzialności na Radnych 

skupionych wokół Klubu Gospodarna Gmina Warlubie za system skrzywienia opinii 

publicznej odnośnie gospodarki śmieciowej. Według nas to zadanie powinno być 

zrealizowane najpóźniej w grudniu minionego roku. Zwracaliśmy na tu uwagę już na 

sesjach grudniowych. Daliśmy organowi wykonawczemu zielone światło do 

zwiększenia budżetu na 2021 r. o niezbędną kwotę, do wysokości oferty 

najkorzystniejszej firmy. Chodziło o kwotę 74 000,00 zł. Podtrzymując  oczekiwania 

całego społeczeństwa, a nie wybranej grupy, nie możemy zaakceptować braku 

inwestycji w budżecie na 2021 r., jakie społecznie zostały uzgodnione i znalazły się 

w planie kadencyjnym na lata 2018-2023. Jedocześnie występując ponad przeciętną 

zrozumiałość problemu decydujemy się na głosowanie w imię najwyższej 
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odpowiedzialności za los mieszkańców i kontynuację wywozu śmieci z terenu Gminy 

Warlubie. Jednocześnie w tej sytuacji wnosimy o niezwłoczne przystąpienie do 

opracowania stosownych dokumentów dla realizacji zamierzonych inwestycji, a tym 

samym skompletowanie dokumentów i występowanie do poszczególnych instytucji 

z wnioskami do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, Funduszu Dróg 

Samorządowych i innych  z wnioskami o dofinasowanie tak, aby jak najszybciej 

dowiedzieć się o realizację, realność i dostępność dofinansowania zamierzonych 

działań. 

Radna Pani Wanda Wolan – przede wszystkim, to chciałbym podziękować wszystkim 

Radnym, że zechcieli się zebrać i skorzystali z tej propozycji, żeby mimo wszystko 

się spotkać i porozmawiać. Bo po raz któryś, ja mam takie odczucie, że odbiera się 

nam pewne prawa. Nie chodzi mi o moją Gminę. Chodzi mi ogólnie. Samorząd jeżeli 

ma ochotę spotkać się wspólnie i porozmawiać, czy na temat budżetu, czy na temat 

jakiejś inwestycji, dlaczego mu się odbiera taką możliwość?  Przedtem mieliśmy taką 

możliwość i zawsze jak przyszły trudne problemy i trzeba było usiąść nad bardzo 

trudnymi sprawami siadaliśmy wszyscy razem. Każdy miał prawo powiedzieć, co 

myśli na ten temat. Padało wiele pomysłów i z tego zawsze wynikało coś dobrego. 

Tym razem zawiodła ta komunikacja. Szkoda, bardzo szkoda. Jest to bardzo przykra 

lekcja dla nas wszystkich. Dla jednej strony i dla drugiej strony, uważam, bo to nie 

jest fajne, jeżeli dochodzi do takich sytuacji. Cieszę się, że będziemy mogli usiąść 

i ten budżet zaakceptować. Pewnie, że mamy uwagi do tego budżetu, ale to jest tak, 

jak wszyscy wiemy i Pani Komisarz również sobie zdaje z tego sprawę, bo przecież 

pracowała w naszej gminie, pracowała w gminie Dragacz i zdaje sobie z tego 

sprawę, że Radni mają prawo do wątpliwości. Mają prawo do zapytań i nikt im tego 

prawa nie powinien odbierać. Stąd i nasze wątpliwości były przekazane. Czy one 

były słuszne, to jest zupełnie coś innego. Następna sprawa, o której chciałabym 

wspomnieć, to jest sprawa zachowań na sesji. Proszę Państwa, różnie bywało na 

tych sesjach. Wójt Gminy miał różne poparcie wśród Radnych. Czasami miał 

większość. Czasami jej nie miał, ale nigdy nie dochodziło do takich sytuacji, jak parę 

dni temu i jeszcze wcześniej, że się Radnych popycha, że się Radnych wyzywa od 

złodziei. Wydaje mi się proszę Państwa, że tak nie powinno być. 

Pani Przewodnicząca Rady – czy Pani Radna wypowiada się w sprawie projektu 

budżetu? 

Radna Pani Wanda Wolan – przepraszam, może się trochę pospieszyłam. 

Pani Przewodnicząca Rady – myślę, że nie będziemy tu prowadzić dywagacji, kto 

winny, kto niewinny? Myślę, że ważne jest to, co ja tu powiedziałam na początku. 

Wychodzimy naprzeciw Mieszkańcom i chcemy współpracować. Myślę, że to jest 

główny punkt naszych zamierzeń. Troszeczkę zawiodła tu sprawa przetargowa 

terminem, bo tak, jak sprawdzałam to było 20 dni w grudniu od 7 grudnia, kiedy 

otwarto tą ofertę, dopiero 29 grudnia została ona opublikowana na BIP. Powiedzmy 

te 20 dni za późno. Stąd być może organ wykonawczy no nie miał kiedy. Gdzie były 

proszę Państwa 3 sesje Rady Gminy w grudniu. Także można było ten problem 

rozstrzygnąć. Nie mniej to, co przedstawiłam, bierzemy pod uwagę to, co z Panią 

Komisarz ustaliłyśmy, że nie odnosimy się pozytywnie, większość Radnych, do 
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zadań, które nie zostały ujęte w załączniku nr 3, ale myślę, że w trakcie roku 

budżetowego uda nam się Pani Komisarz wspólnie te wszystkie sprawy zrealizować. 

Pani Skarbnik Gminy – ja tak króciutko przedstawię kalendarium, tak. Dlatego, że 

uchwałę budżetową przygotowuje się na podstawie projektu, który zostaje wysłany 

do RIO i obligatoryjną częścią przygotowania tej uchwały jest opinia RIO. Dopiero na 

podstawie opinii RIO można przygotować uchwałę. Zatem, zdaję sobie sprawę 

i potwierdzam, że były 3 sesje w grudniu. Nie mniej jednak skoro 16 grudnia 

w godzinach popołudniowych otrzymaliśmy pozytywną opinię RIO, to niestety nie 

udało się przygotować na sesję 22 grudnia materiałów, ponieważ jest to 

niewykonalne. Zatem tutaj proszę o sprostowanie, ponieważ wszystko odbyło się 

zgodnie z terminem. Tak, jak powiedziałam, warunkiem przygotowania uchwały jest 

opinia RIO. Zatem tutaj wszystko proceduralnie zagrało. Druga sprawa jest taka, że 

Państwo jako Radni, też musicie mieć do wiadomości projekt uchwały budżetowej na 

dwa tygodnie prze sesją. Zatem te terminy były po prostu w grudniu niewykonalne. 

Pani Przewodnicząca Rady – ja bardzo przepraszam Pani Skarbnik, ale ja nie 

mówiłam o projekcie budżetu w sensie ogólnym. Ja mówiłam o tej sprawie 

przetargowej na odpady. To jedno z drugim się wiąże, ale można było wcześniej tą 

procedurę wykonywać. 

Pani Skarbnik Gminy – podstawą zawarcia umowy i rozstrzygnięcia postępowania 

przetargowego jest zagwarantowanie odpowiedniej kwoty w Planie Finansowym. 

Tego niestety nie mogliśmy wykonać. Dlatego przedstawiłam to kalendarium 

związane z wywołaniem uchwały budżetowej. 

Pani Przewodnicząca Rady – przyszłościowo też prosimy Pani Skarbnik, żeby Pani 

częściej przebywała na posiedzeniach, spotkaniach. Przede wszystkim taką bardziej 

szczegółową wykładnię nam dawała. Otrzymaliśmy też autopoprawki, które były 

naniesione na podstawie posiedzeń Komisji i na pewno byłby inny wynik, gdybyśmy 

mogli się zapoznać z nimi przynajmniej kilka godzin przed, a nie 15 minut przed 

rozpoczęciem sesji.  

Radny Pan Witold Żuchowski – chciałbym powiedzieć, że należy się ukłon dla Pani 

Skarbnik i osób, które jej pomagały tworzyć ten budżet. To nie jest łatwa sprawa 

stworzyć papierowo ten budżet, tym bardziej, że w końcówce roku nastąpiła zmiana. 

Być może, że Pani Komisarz do końca nie była zorientowana o zamierzeniach, 

o planach. Pewna grupa osób nie doinformowała. Nie dopowiedziała. Nie miała 

wiedzy na ten temat i stąd takie, powiedzmy, wydaje mi się powstało niedomówienie. 

Aczkolwiek rzeczy pewne są co roku powtarzalne i należałoby to mieć na uwadze 

w przypadku Pani Komisarz już powiedzmy nie pierwszego dnia, drugiego dnia, ale 

już 7 dnia na uwadze z tyłu głowy, że to trzeba zrobić. Tak, jak powiedziałem budżet 

Gminy zrobić, to nie jest robota na 15 minut. To jest wysiłek i trud trochę na większą 

miarę. Stąd szacunek Pani Skarbnik dla Pani umiejętności, że Pani w tym czasie 

sprostała temu zadaniu, na ile wiedza rzeczowa i doświadczenie Pani pozwoliły Pani 

ten dokument stworzyć.  Wypowiadając się odnośnie propozycji zmian do budżetu na 

2021 r. wyrażamy się również w stosunku do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Warlubie na lat 2021-2031. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było. Wobec czego Pani Przewodnicząca poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania Uchwała Nr XXV/201/2021 w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Warlubie na 2021 rok została przyjęta 

jednogłośnie przy 13 głosach „za”, wobec ustawowego składu 15 radnych. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pani Przewodnicząca Rady – wyjaśnię może tylko, że w związku z obostrzeniami 

związanymi z COVID-19, budżet gminy Rady gmin mogą uchwalać do 31 marca.  

2) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Warlubie na lata 2021 – 2031. 

Pani Przewodnicząca Rady – ten projekt uchwały, z tego co wiem z posiedzeń 

Komisji, które się odbyły 26 stycznia, nie wnosi żadnych zmian. 

Po czym Pani Przewodnicząca otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było. Wobec tego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania Uchwała Nr XXV/202/2021 w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2021 

– 2031 została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za”, wobec ustawowego 

składu 15 radnych. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad.4 

Interpelacje i zapytania radnych 

W czasie obrad Radni nie złożyli interpelacji i zapytań 

Ad.5 

Wolne wnioski i informacje. 

Radny Pan Witold Żuchowski – mam pytanie do Pani Komisarz z tematu inwestycji 

dla wsi popegeerowskich. Złożyłem wniosek, ale chciałbym się jeszcze dowiedzieć, 

czy Pani jeszcze jakieś inne wnioski w tym zakresie otrzymała? 

Pełniąca Funkcję Wójta Gminy Pani Anna Ośko – tak, otrzymałam wniosek również 

z Bąkowa.  

Ad.6 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady 

XXV sesji Rady Gminy Warlubie o godz.1535. 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Maria Jankowska 


